

Title (en)

DEVICE FOR LOCKING THE ROTATION MOTION OF A STEERING SHAFT OF MOTOR VEHICLE.

Title (de)

VORRICHTUNG ZUM SPERREN DER DREHBEWEGUNG EINER LENKSPINDEL EINES KRAFTFAHRZEUGES.

Title (fr)

DISPOSITIF POUR LE BLOCAGE DU MOUVEMENT DE ROTATION D'UN ARBRE DE DIRECTION D'UN VEHICULE AUTOMOBILE.

Publication

**EP 0108078 A1 19840516 (DE)**

Application

**EP 83901195 A 19830414**

Priority

DE 3216168 A 19820430

Abstract (en)

[origin: ES272123U] The device for locking the rotation motion of a steering shaft (1) of a motor vehicle comprises a clamping stop with rollers (4) having parallel axes which lock and prevent rotation of the steering shaft (1) in both rotation directions between a cylindrical running path (3) and surfaces (9) inclined with respect to the running path. The rollers are guided in a race (5) free to rotate coaxially with the steering shaft (1). The race (5) may be driven into one of the two stop positions corresponding to the two rotation directions and may be secured in an intermediary position wherein the rollers (4) release the steering shaft (1). All rollers (4) are surrounded by at least one elastic ring (6) which is coaxial with the shaft (1) and presses the rollers against the shaft.

Abstract (fr)

Le dispositif pour le blocage du mouvement de rotation d'un arbre de direction (1) d'un véhicule automobile comporte un arrêt à serrage avec des rouleaux (4) à axes parallèles, qui bloquent entre un chemin de roulement cylindrique (3) et des surfaces inclinées (9) par rapport au chemin de roulement la rotation de l'arbre de direction (1) dans les deux sens de rotation. Les rouleaux sont guidés dans une cage (5) libre de tourner coaxialement à l'arbre de direction (1). La cage (5) peut être entraînée dans une des deux positions d'arrêt correspondantes aux deux sens de rotation et peut être fixée dans une position intermédiaire, dans laquelle les rouleaux (4) libèrent l'arbre de direction (1). Tous les rouleaux (4) sont entourés par au moins un anneau (6) élastique coaxial à l'arbre (1), qui les presse contre ce dernier.

IPC 1-7

**B60R 25/02**

IPC 8 full level

**B60R 25/02** (2006.01); **B60R 25/021** (2013.01)

CPC (source: EP US)

**B60R 25/02105** (2013.01 - EP US); **B60R 25/02147** (2013.01 - EP US); **Y10T 70/5659** (2015.04 - EP US); **Y10T 70/5956** (2015.04 - EP US);  
**Y10T 70/7751** (2015.04 - EP US)

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB

DOCDB simple family (publication)

**EP 0093295 A1 19831109**; **EP 0093295 B1 19851204**; AR 229314 A1 19830715; DE 3216168 A1 19831110; DE 3216168 C2 19840517;  
DE 3361389 D1 19860116; EP 0108078 A1 19840516; ES 272123 U 19831016; ES 272123 Y 19840416; JP S59500711 A 19840426;  
US 4570468 A 19860218; WO 8303802 A1 19831110

DOCDB simple family (application)

**EP 83103626 A 19830414**; AR 29283883 A 19830428; DE 3216168 A 19820430; DE 3361389 T 19830414; EP 8300104 W 19830414;  
EP 83901195 A 19830414; ES 272123 U 19830428; JP 50136283 A 19830414; US 57989783 A 19831223